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PROTOKÓŁ Nr IV/2024 

z IV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Przelewice 

w dniu 09 sierpnia 2024 roku 

Protokół z posiedzenia Rady Gminy Przelewice w dniu 09 sierpnia 2024  r. przy udziale 

13 radnych 

( Radny Krystian Krzykwa , Radny Emilian Skwarek nie uczestniczyli w obradach, po 

wcześniejszym usprawiedliwieniu swojej nieobecności)  

Listy obecności radnych i osób biorących udział w sesji stanowią załączniki nr 1 do 

niniejszego protokołu. 

Sesja Rady Gminy Przelewice odbyła się w sali świetlicy wiejskiej w Lucinie.  Obrady 

sesji były nagrywane i transmitowane. Retransmisja z obrad sesji znajduje się na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Przelewice . 

Otwarcia posiedzenia dokonał i prowadził obrady  Przewodniczący Rady Gminy 

Marek Kibała , który powitał radnych i osoby obecne na sesji. 

Na podstawie listy obecności oraz sprawdzenia obecności za pomocą urządzeń do 

głosowania imiennego Prowadzący obrady stwierdził, że w obradach bierze udział 13 

Radnych. Sesja była prawomocna do podejmowania uchwał.  

Pan Przewodniczący poinformował, że do Biura Rady wpłynął wniosek Pana Wójta o 

zwołanie Sesji Nadzwyczajnej. Następie odczytał projekty uchwał jakie zostały 

zawarte we wniosku. Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Poinformował, że po wprowadzeniu przez panią Skarbnik do projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Przelewice na 2024 rok,  ogłosi 30 minutową przerwę 

celem wypracowania opinii przez Komisję do stosownych projektów uchwał.  

Radny K. Soska stwierdził, że rozumie iż zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 

Pan Przewodniczący musiał zwołać sesję . Jednak jak sama nazwa mówi to sesja 

nadzwyczajna w związku z czym jakaż to sytuacja nadzwyczajna wydarzyła się, że 

został złożony taki wniosek. Prosił o wyjaśnienie tej kwestii. Na zakończenie swojej 

wypowiedzi poprosił, aby  nie nadużywać tego trybu sesji ze względu, iż dezorganizuje 

to prace rady.  
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Pan Przewodniczący również  zaapelował, aby nie nadużywać tego trybu, oczywiście 

są takie nadzwyczajne sytuacje, chociażby zmiany w budżecie gminy aczkolwiek co 

do pozostałych ma wątpliwości czy powinny się znaleźć w programie sesji 

nadzwyczajnej.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że sesja nadzwyczajna została zwołana  ze względu na fakt, 

iż wpłynęła decyzja ZUW w sprawie udzielenia dotacji na zakup podręczników i 

ćwiczeń. Gdyby gmina miała tylko dotacje na zakup książek dla szkół podstawowych 

zostałoby to dokonane zarządzeniem, jednakże z uwagi na fakt, iż musimy dokonać 

dotacji celowej dla NSP niezbędne jest podjęcie stosownej uchwały. Dodatkowo 

wpłynął wniosek pani dyrektor Biblioteki – Gminnego Centrum Kultury w Przelewicach 

o zwiększenie dotacji inwestycyjnej na zakończenie realizacji projektu. Kolejną rzeczą 

jest zabezpieczenie planu wydatków w dziale komunalnym jak i w dziale 

inwestycyjnym. Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania . 

2. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Przelewice na 2024 r. – druk nr 

20 

W tym punkcie projekt uchwały przedłożyła pani Agnieszka -Kozanka Lipka Skarbnik 

Gminy. 

PRZERWA 

PO PRZERWIE 

Dyskusja  

Radny W. Pender zabierając głos zwrócił się z pytaniem co to za kontener, który 

miałby powstać przy szkole w Kłodzinie oraz o jakim podziale działek jest mowa w 

uzasadnieniu omawianego projektu uchwały.  

Pani Skarbnik poinformowała, że w zeszłym roku w momencie uchwalania budżetu 

gminy na 2024 rok wprowadzaliśmy zadanie inwestycyjne pn. utworzenie szkolnego 

centrum edukacji ekologicznej przy szkole podstawowej w Kłodzinie, w związku z 

realizacją ww. zadania po aktualizacji cen należałoby zwiększyć realizację zadania o 

41 tys. zł. Następnie odniosła się do wydatków na podziały działek. Wypowiedź w 

całości do odsłuchania na stronie https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania . 

https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/
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Radny K. Soska zabierając głos odniósł się do zwiększenia wydatków na budowę 

nowej siedziby biblioteki. Wypowiedzi w całości do odsłuchania na stronie 

https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania 

Pani I. Brodzińska dyrektor Biblioteki – GCK w Przelewicach wyjaśniła jakich prac nie 

przewidziano na etapie planowania budowy. Wypowiedź w całości do odsłuchania 

na stronie https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania . 

Radny B. Pokorski zwrócił uwagę, że gmina wydatkowała środki na dokumentację 

ścieżki rowerowej w wysokości 91 tys., a która jest już nieaktualna i wówczas 

zabezpieczamy kolejne większe środki na nową dokumentacje. Kto za to odpowie ? 

Jaka jest gwarancja, że zaczniemy budowę ścieżki w terminie takim, aby nowa 

dokumentacja nie straciła racji bytu?  Wypowiedź w całości do odsłuchania na 

stronie https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania . 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w budżecie gminy na  br.  zaplanowano kwotę w wysokości 

około 200 tys. na dokumentacje ścieżki rowerowej. Wypowiedź w całości do 

odsłuchania na stronie https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania . 

Radny D. Janasik zwrócił uwagę, że wychodzenie z pytaniem kto za to odpowie jest 

banalnie proste. Skoro dokumentacja była przygotowana, a  gminie nie udało się 

pozyskać środków nie można chyba nikogo obciążać.  

Radny K. Soska odniósł się do słów Pana Janasika , informując, że środki były, a to 

nieudolność gminy spowodowała ,że nie zostały pozyskane. 

Opinię do powyższego projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji 

Budżetowej . 

Uchwałę Nr  IV/21/2024  w sprawie zmian w budżecie Gminy Przelewice na 2024   

podjęto 9  głosami „za”, przeciw – 0, wstrzymujących się -4. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Uchwała 

stanowi załącznik nr  3 do protokołu 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Przelewice na lata 2024 – 2037 – druk nr 21 

https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/


4 | S t r o n a  
 

W tym punkcie głos zabrała Pani Agnieszka Kozanka-Lipka przedkładając ww. projekt 

uchwały z autopoprawką.  

Dyskusja  

Radny K. Soska zabierając głos poprosił Panią Skarbnik aby przypomniała wszystkim 

kwestię kredytu w kwocie 4 mln zł na pokrycie czego on ma być zaciągany i w jakiej 

perspektywie będzie on spłacany. 

Pani Skarbnik poinformowała, że w uchwale budżetowej było upoważnienie do 

zaciągnięcia kredytu w kwocie 4 mln zł na pokrycie deficytu występującego w ciągu 

roku do kwoty 2 977 000 i na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów, odsetek i 

obligacji. Szczegółowo wyjaśniając terminowość jego spłaty. Wypowiedź w całości 

do odsłuchania na stronie https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania .  

Radny K. Soska zwrócił się z pytaniem czy uchwała budżetowa określała długość 

spłaty kredytu. W swojej wypowiedzi poruszył również kwestię rolowania długu.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że uchwała budżetowa nie określa tego terminu, a ustala się 

to w chwili przetargu, następnie odniosła się do kwestii rolowania długu.  Wypowiedź 

w całości do odsłuchania na stronie https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania 

. 

Opinię do powyższego projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji 

Budżetowej Radny W. Wiśniewski. 

Uchwałę Nr  IV/22 /2024  w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Przelewice na lata 2024 – 2037 podjęto 9  głosami „za”, przeciw – 0, wstrzymujących 

się -4. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Uchwała 

stanowi załącznik nr  5 do protokołu 

 

4. Projekt uchwały w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego – 

druk nr 22 

W tym punkcie głos zabrała Pani Agnieszka Kozanka-Lipka przedkładając ww. projekt 

uchwały.  

https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/
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Radna A. Czogała zabierając zwróciła uwagę, że w poprzednim roku były niejasności 

z naliczaniem opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego, a rodzice zwracali 

się z wnioskami o zwrot nadpłaconych opłat. Czy w chwili obecnej wszystko zostało 

wyjaśnione pod względem prawnym , aby rodzice nie mieli już wątpliwości.  

Pani Skarbik poinformowała, że wszystkie nadpłaty zostały zwrócone. Część z nich 

została zwrócona z wyodrębnionego rachunku szkół.  Wkradł się niezrozumiały zapis 

ustawy stąd też opłaty zostały błędnie naliczone. W chwili obecnej po dokładnym 

przeanalizowaniu wszystko  jest na bieżąco kontrolowane i sprawdzane.  

Opinię do powyższego projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji 

Budżetowej .   

Uchwałę Nr  IV/23/2024  w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

podjęto 11  głosami „za”, przeciw – 0, wstrzymujących się -2. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Uchwała 

stanowi załącznik nr  7 do protokołu 

 

5. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej przedłużenia umowy 

dzierżawy nieruchomości działki Nr 253/2 obręb Przelewice- druk nr 23 

W tym punkcie głos zabrała Pani Agnieszka Kozanka-Lipka przedkładając ww. projekt 

uchwały.  

Dyskusja  

Rady K. Soska oczekiwałby ścisłych odpowiedzi dlaczego uchwała nie została 

zrealizowana i jeżeli były problemy to dlaczego wczesniej nie była uchylana . 

Pan Przewodniczący Rady udzielił dokładnych informacji jakie otrzymał od 

pracownika merytorycznego w tym temacie. Wyjaśnienia w załączeniu.  

Pani Skarbnik uzupełniła wyjaśnienia przedstawione przez Pana  Przewodniczącego, 

jakie uzyskał od pracownika merytorycznego.  

Radna A. Czogała podzieliła się swoimi wątpliwościami chociażby do czasu jaki minął, 

a mianowicie są to 3 lata kiedy nic nie zostało zrobione. Jak długo można było 

monitorować sytuację, aby nie wypełnieć uchwały, która właściwie zostanie 
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uchylona. W dalszej części swojej wypowiedzi zwróciła się z zapytaniem według jakiej 

stawki firma wpłaciła należne środki. Sytuacja była monitorowana, ale nieskutecznie. 

Pani Skarbnik poinformowała, że stawka jaką wpłacono za bezumowne korzystanie 

była liczona według stawki jaka obowiązywałby w chwili podpisania aneksu . 

Pan Wójt zabierając głos wyjaśnił kwestię naliczenia wpłaty za bezumowne 

korzystanie z działki.  Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie 

https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania . 

Uchwałę Nr  IV/24/2024  w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej przedłużenia 

umowy dzierżawy nieruchomości działki Nr 253/2 obręb Przelewice  podjęto 13  

głosami „za”, przeciw – 0, wstrzymujących się -1. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Uchwała 

stanowi załącznik nr  9 do protokołu. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy 

Przelewice – druk nr 24 

Dyskusji nie było. 

Uchwałę Nr  IV/25/2024  w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Gminy Przelewice podjęto 13  głosami „za”, przeciw – 0, wstrzymujących się -0 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Uchwała 

stanowi załącznik nr  11 do protokołu 

 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot nieruchomości gruntowej – 

druk nr 25 

W tym punkcie głos zabrał pan Mieczysław Mularczyk Wójt Gminy, przedkładając ww. 

projekt uchwały. 

Dyskusja 

Radny W. Pender zabierając głos zwrócił się z pytaniem kiedy dokładnie KOWR zwrócił 

się do gminy o zwrot nieruchomości, czy też gmina sama zwróciła się  z taką decyzją. 

Następnie wspomniał jakie plany były związane z  zagospodarowaniem tej działki. 

https://rada.przelewice.pl/
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Wypowiedź w całości do odsłuchania na stronie https://rada.przelewice.pl/ - 

zakładka nagrania . 

Pan Wójt zabierając głos wypowiedział się nt. pozyskania działek, które miałyby zostać 

przeznaczone pod świetlicę wiejską w Kłodzinie. Wypowiedź w całości do odsłuchania 

na stronie https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania . 

W tym temacie wywiązała się szeroka dyskusja. Wypowiedzi w całości do odsłuchania 

na stronie https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania . 

Opinię do ww. projektu uchwały przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji Rolnictwa 

Radna A. Czogała. 

Uchwałę Nr  IV/26/2024  w sprawie wyrażenia zgody na zwrot nieruchomości 

gruntowej  podjęto 6  głosami „za”, przeciw – 2, wstrzymujących się -5 

Protokół z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. Uchwała 

stanowi załącznik nr  13 do protokołu 

 

Radny B. Pokorski zabierając głos zwrócił uwagę, że obecnie zabezpieczamy w 

budżecie 100 tys. zł  na ponowne przygotowanie całej dokumentacji na ścieżkę 

rowerową ,a  poprzednia kosztowała nas 90tys. Jest to kolejny przykład, że pracownik 

merytoryczny czegoś nie widzi, coś mu umyka. Czy ktoś odpowie za to, że w gminie 

tracimy tak duże pieniądze? 

Pan Wójt wyjaśnił, że do różnych wniosków powinniśmy być przygotowani tzn. mieć 

projekt, pozwolenie na budowę i tak też było w przypadku projektu na budowę ścieżki 

rowerowej. Wypowiedzi w całości do odsłuchania na stronie 

https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania  

Radny K. Soska stwierdził, że cieszy się, iż umowa na dokumentacje ścieżki jest 

podpisana i jest tańsza niż planowana.  Przypomniał, że pan wójt przed wyborami 

informował, że  istnieje możliwość pozyskania środków na budowę ścieżek 

rowerowych, dlaczego gmina nie mogła złożyć wniosku , ponieważ nie miała ważnej 

dokumentacji projektowej i pozwolenia na budowę. W dalszej części wypowiedzi 

podzielił się swoimi spostrzeżeniami nt. trwających obrad i omawianych projektów 

uchwał. Wypowiedzi w całości do odsłuchania na stronie https://rada.przelewice.pl/ 

- zakładka nagrania 

https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/
https://rada.przelewice.pl/
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Radna D. Pitura zabierając głos zwróciła się z zaproszeniem do mieszkańców gminy 

na uroczystość odsłonięcia muralu upamiętniającego kpt. Sierko, który spoczywa na 

cmentarzu w Kosinie. Wypowiedzi w całości do odsłuchania na stronie 

https://rada.przelewice.pl/ - zakładka nagrania 

Wskutek wyczerpania porządku obrad Pan Przewodniczący Rady dokonał 

zamknięcia IV Sesji Rady Gminy Przelewice IX kadencji. 

Protokół sporządziła A. Kowalczyk 

Płyta CD z nagraniem Sesji w załączeniu do protokołu. 

 

 

https://rada.przelewice.pl/

